
PROTOKÓŁ NR XXXI/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 30 grudnia 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram sesję nr XXXI/16 Rady Gminy 
Kostomłoty. Przedstawiam porządek obrad: 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 24.11.2016 r. oraz w dniu 08.12.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty.   
8. Podjęcie uchwały w sprawie  budżetu gminy Kostomłoty na rok 2017: 

a). odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem przez Wójta 
lub osobę przez niego wyznaczoną, 
b). odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej i przedstawienie przez 
Wójta stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii RIO, 
c). odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy przez jej przewodniczących lub 
wyznaczonych członków komisji, 
d). przedstawienie stanowiska Wójta Gminy do wniosków zawartych w opiniach 
komisji stałych, 
e). odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 
radnych i nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 
f). przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały, 
g). dyskusja nad projektem budżetu, 
h). głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
i). głosowanie wniosków komisji stałych Rady Gminy nie uwzględnionych przez 
Wójta w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 
j). głosowanie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016.  
10.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2017. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obrębu Jenkowice. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Piersno. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Samborz. 

14.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
15.  Wnioski i zapytania. 
16.  Sprawy bieżące. 
17.  Zakończenie obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do projektu 
programu sesji ? Nie widzę. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem porządku w 
niezmienionej wersji,  proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 



 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Protokoły były wyłożone w Biurze Rady, 
uwagi nie wpłynęły. Proponuję przyjęcie protokołów. Kto jest za przyjęciem protokołu z 
dnia 24.11.2016 r. proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Kto jest za przyjęciem  protokołu z dnia 08.12.2016 r., proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
 
Ad.4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
dnia 16.11.2016 r. do dnia 19.12.2016 r. 
 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

 
2. Złożenie wniosku o dofinansowanie projektu „Rozbudowa SUW Wilków Średzki 

wraz z kompleksową kanalizacją sanitarną miejscowości Ramułtowice – I etap”. 
 

3. Podpisanie dwóch aktów notarialnych sprzedaży nieruchomości (działki 
budowlane na nowo tworzonym osiedlu Zacisze w Kostomłotach). 

 
4. W związku z zawartą w listopadzie 2016 r. umową dotyczącą bezzwrotnej 

pomocy finansowej przez ANR na budowę zbiornika bezodpływowego na ścieki 
wraz z przyłączami do budynku w Budziszowie na działce nr 77/6 wystąpiono do 
ANR o przelanie środków finansowych w ramach udzielonej pomocy. 

5. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu  
na Dyrektora Gimnazjum im. ks. Jana Twardowskiego w Kostomłotach  
- wprowadzenia scentralizowanych zasad rozliczeń podatku od towarów i usług w 
gminie Kostomłoty i jej jednostkach podległych 
- powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia oceny prac zgłoszonych  w 
ramach konkursu „Listy do Ziemi skierowane do Mieszkańców Gminy Kostomłoty -  
Twój komin to nie kosz na śmieci” 
- oddania do korzystania części nieruchomości na cele projektu „Likwidacja 
obszarów wykluczenia informacyjnego i budowa Dolnośląskiej Sieci Szkieletowej” 
- inwentaryzacji rocznej 
- powołania komisji do odbioru końcowego zadania inwestycyjnego „Budowa 
zbiornika bezodpływowego wraz z przyłączami przy budynku nr 13 w miejscowości 
Budziszów na działce 77/6” 
6. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 
• wycinki drzew – 6 
• nadania numerów porządkowych – 6 
• podziału nieruchomości – 1 
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4. 
Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 
                                                                                                                 Pozytywne=0 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 25.10.2016r. do 10.11.2016r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 12 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

17, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

3 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

14 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę 
chętnych. Zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy tego 
sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam 
dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Punkt „15 minut dla wyborców”. Głos 
mają osoby spoza rady. Jest też pan wicestarosta.  
 
Anna Jeleniewska – Nazywam się Anna Jeleniewska, jestem nauczycielem w SP w 
Kostomłotach. Tak się licznie tutaj zebraliśmy, ponieważ w naszej gminie ukazał się 
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ostatnio artykuł dotyczący pracy nauczycieli, ile my zarabiamy. Artykuł pokazuje dość 
jasne wyliczenia naszych poborów, natomiast my wszyscy tu zgromadzeni doskonale 
wiemy, ile pracujemy, za co nam gmina płaci i po prostu ten artykuł pokazuje nieprawdę. 
W naszej społeczności kostomłockiej po prostu nas oczernia nauczycieli. Chcielibyśmy 
zapytać, czy to jest sposób na to, żeby nauczycieli w oczach ludności poniżyć, żeby 
pokazać, że zabieramy jakieś pieniądze gminie, które nam się nie należą? Uważamy, że 
gmina naprawdę do tej pory z nami mocno współpracowała i bardzo dużo wspólnych 
prac, rzeczy robiliśmy. I tak jakby to wszystko nie istniało, dlatego się tak licznie tutaj 
zgromadziliśmy. Nie wiem, czy ktoś kto napisał ten artykuł, to się kontaktował z nami? 
Nikt z nas z taką osobą się nie spotkał, nie rozmawiał i uważam, że to jest po prostu 
oczerniające. Dlatego tak tutaj się licznie zgromadziliśmy. 
 
Jadwiga Sroga - Nazywam się Jadwiga Sroga i pracuję jako bibliotekarz i nauczyciel w 
świetlicy od tego roku szkolnego w SP w Kostomłotach. Panie wójcie, 31 marca wydał pan 
zarządzenie do sporządzenia arkuszy organizacyjnych dla dyrektorów na podstawie 
którego m.in. uległa zmiana mojego zatrudnienia. 25 listopada wojewoda w 
rozstrzygnięciu nadzorczym unieważnił to zarządzenie. Chciałabym usłyszeć, co teraz 
będzie? 
 
Izabela Fita - Izabela Fita, uczę w SP w Mieczkowie. Mam pytanie do pana wójta, 
dlaczego pomimo listu z Ministerstwa wyjaśniającego nasze pensum, dlaczego dalej pani 
dyrektor i chyba pan wójt powołuje się na ten list, wiedząc że to jest niezgodne z  
prawem?  
 
Zofia Stankiewicz - Ja również chciałabym się odnieść do tego listu, który ukazał się w 
artykule. Dla mnie osobiście i myślę, że dla pozostałych dyrektorów, są tam informacje 
podane, które nas bardzo „obeszły” ,że tak powiem, ponieważ ja od lat osobiście pełnię 
tą funkcję i zawsze tak rozliczane były godziny, jak dyktuje prawo. Natomiast kontrola 
przeprowadzona przez panią dyrektor Klimkiewicz, rzekomo wykazuje, że nauczyciel w 
gminie pracuje nie 18 godzin tygodniowo, ale 13. Jest to oczywiście niezgodne. Ja 
wielokrotnie pani dyrektor zwracałam uwagę na przyjętą złą metodykę wyliczenia, bo nie 
wystarczy policzyć podpisy nauczycieli w dziennikach lekcyjnych i stwierdzić, ile godzin w 
ciągu roku przepracował. Oprócz zajęć dydaktycznych prowadzonych z uczniami, 
nauczyciel wykonuje wiele innych zadań, których wykonanie nie jest potwierdzane w 
dzienniku lekcyjnym. To są wyjazdy na wycieczki, to są wyjazdy na szkolenia, na 
konkursy, to są również zwolnienia lekarskie, z których nauczyciele, tak jak wszyscy 
czasem korzystają. Stąd myślę ta liczba. Dla mnie jest to informacja straszna, ponieważ 
uderza to bezpośrednio we mnie, ponieważ ja sprawuję funkcję dyrektora i m.in. 
nadzoruję realizację planu nauczania i tygodniowe rozliczenie nauczycieli z jego pensum i 
godzin ponadwymiarowych. Dlatego też nie wiem, skąd te informacje, dlaczego one 
poszły do MEN-u? Ja, kiedy się o tym dowiedziałam, byłam wręcz przerażona, że takie 
informacje można przekazywać instytucji nadzorującej i decydującej o tym, co się dzieje 
w oświacie. Druga sprawa, proszę Państwa. Takie potraktowanie nauczycieli w tym 
piśmie. Myślę, jestem pewna, że ma druzgocące wręcz działanie, jeśli chodzi o proces 
wychowawczy na terenie całej gminy. To tak, jakby podważyć autorytet rodzica. My 
współpracując z rodzicami, wykonując swoją pracę, wspieramy ich w wychowaniu dzieci, 
a nagle okazuje się, że my jesteśmy grupą, która robi co chce, jak chce. To jest 
naprawdę dla nas upokarzający artykuł. Może osoba, która pisała (nie wiem, dlaczego się 
nie podpisała pod artykułem) nie zdaje sobie sprawy z tego, jak to jest ważne. Podważyć 
w oczach dzieci rolę rodzica, czy podważyć rolę nauczyciela, to jest równoznaczne. Ja nie 
mówię, że jesteśmy idealni, tak jak żaden z rodziców nie jest idealny, niemniej jednak 
publikowanie takich oszczerstw jest czymś niewiarygodnym, że można sobie na coś 
takiego pozwolić.  
 
Beata Sobaniak – Beata Sobaniak, jestem nauczycielem szkoły podstawowej. Nie będę 
powtarzała tego, co powiedziała pani dyrektor, ponieważ chciałam na ręce pana wójta 
opinię prawną przekazać.  
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Sprawdzaliśmy rok 2013 i 2014. My to sprawdzamy 
matematycznie, bo nie ma innej możliwości. To, co jest zaewidencjonowane w 
dziennikach można policzyć. To, co mówicie Państwo, że na wycieczki, na szkolenia, 
wszystko to powinno być odnotowane. Żaden dyrektor szkoły nie przedstawił tego, mimo 
że trzykrotnie zwracaliśmy się. W związku z tym, matematyka pokazuje, że było pięćset 
ileś, siedemdziesiąt czy dziewięćdziesiąt godzin, dzieląc przez 43 tygodnie (bo rok szkolny 
trwa 43 tygodnie), bo jak szanowni nauczyciele wiedzą, że ferie i okresy przerwy 
świątecznej, to nie są dla nauczycieli, to są dla dzieci. Dobrze Państwo wiedzą. I 43 
tygodnie razy 18 godzin wychodzi siedemset ileś godzin. Tyle według naszej opinii, tyle 
według opinii MEN, że godziny powinny być przekładane na następne miesiące rozliczane, 
że w skali roku. Państwo twierdzą, że inaczej. Ja wystąpiłem do RIO o kontrol i  
zobaczymy. RIO jak przyjedzie na kontrol, czy stwierdzi. Może faktycznie te 576 godzin 
jest za dużo, może 400, może 300. Nie wiem, trudno mi powiedzieć. Natomiast zgodnie z  
obowiązującymi przepisami, i zgodnie z wyliczeniami, i to co było zaewidencjonowane, to 
tyle wychodzi. Ja inaczej nie mogę liczyć, jak nie matematycznie. A to, że Państwo 
wyjeżdżali, to proszę mieć do dyrektorów, że dyrektorzy nie przedstawili tego, kto 
wyjeżdżał, gdzie wyjeżdżał, na jakie szkolenie. Po drugie. Dziwię się, że szanowni 
nauczyciele mówią, że oszczerstwa, podważanie roli nauczyciela. Przecież w tym artykule 
nie ma nic, ani jednego słowa, że nauczyciele źle pracują, że nie dbają o dzieci. Nie ma 
nic. Tam jest proste wyliczenie matematyczne, ile kosztują szkoły, ile dopłaca się do 
ucznia, ile gmina dopłaca, ile nasi podatnicy. Przecież nasi podatnicy też powinni 
wiedzieć, jak do poszczególnych szkół, do jednego ucznia, ile  z budżetu gminy 
dopłacamy, bo to są ich pieniądze. To są podatników pieniądze. Gmina mocno 
współpracowała ze szkołami - teraz nie współpracuje. Przepraszam bardzo. 
Współpracowała i współpracuje. Jak może nie współpracować gmina, jak szkoły są 
jednostką gminy. Szefem dyrektorów szkół jest wójt. Waszym, nauczycieli szefem jest 
dyrektor. To nie rozumię jak można nie współpracować. To jest dla mnie troszeczkę 
dziwne. Jeśli chodzi o to, że DUW unieważnił zarządzenie. Jest w tej chwili sprawa w 
sądzie administracyjnym, bo mam opinię, że wszystko jest prawidłowo. Natomiast 
poprzez nacisk związków zawodowych, nie będę mówił, jakie rozmowy też toczyłem i 
rozmawiałem z urzędem wojewódzkim, bo to jest w tej chwili nieważne i nie powinno się 
tych rzeczy mówić. Zobaczymy, WSA zadecyduje. Pismo do ministra edukacji. Do Minister 
Edukacji wystąpiliśmy z pismem, jak obowiązuje, jeśli chodzi o szkoły, zarządzenia jakie 
są odonośnie Karty Nauczyciela, itd. I Minister odpisał, Państwo macie to pismo. Ja nie 
będę tego komentował. Jeżeli ktoś twierdzi, że to nie dotyczy szkół podstawowych i 
gimnazjów tylko dotyczy szkół średnich, no to. Ja mam natomiast opinie prawne, od 
wielu prawników, a nawet w rozmowach prywatnych ze związkowcami, że mam rację. 
Natomiast Państwo twierdzicie, że nie. Przyjedzie kontrol, RIO sprawdzi, jak faktycznie 
jest i będziemy mieli sprawę rozwiązaną. Jeśli chodzi o, że nauczyciele zarabiają tyle i 
tyle. Proszę mi powiedzieć, w którym miejscu w artykule było, który nauczyciel, ile 
zarabia. Nie było w żadnym artykule i proszę mi nie mówić, że w artykule jest, że jest 
jakaś negatywna opinia, że nauczyciele dużo zarabiają itd., itd. Myśmy na radzie 
dyskutowali, ile nauczyciele zarabiają. Rada musi wiedzieć, jest Komisja Oświaty, jest 
Komisja Budżetowa i rada musi wiedzieć, i ja radzie przekazuję, ile jest średnia. Nie 
przekazuję nigdy imiennie, ile który nauczyciel zarabia, bo to są dane osobowe. Co 
jeszcze mogę dodać? To, co wychodzi, jeśli chodzi o artykuły, to jest „Biuletyn Gminny”. 
Za „Biuletyn Gminny” i za całość pracy gminy odpowiada wójt jednoosobowo. Dziękuję. 
 
Zofia Stankiewicz - To może ja jeszcze raz odnośnie tego liczenia godzin z pensum. 
Proszę Państwa, rok szkolny trwa rok, jak sama nazwa mówi, od 1 września do 31 
sierpnia. Zajęcia dydaktyczne rozpoczynają się 1 września, a kończą w ostatnim dniu 
nauki. To nie jest 43 tygodnie, bo różnie to wygląda. Czasem może niecałe 43, czasem 
może troszeczkę więcej. Niemniej jednak są takie dni, kiedy nikt w Polsce nie pracuje, 
święta państwowe. Jest ich 15. Państwo, którzy pracują w instytucjach, jeśli święto 
państwowe wypada w sobotę, to dostają za to dzień wolny. My nie dostajemy za taki 
dzień dnia wolnego. Są ferie zimowe, świąteczne dla uczniów. Rzeczywiście ferie 
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międzysemestralne, ferie zimowe dwutygodniowe, to jest dwutygodniowy urlop dla 
nauczycieli. To jest urlop, my nie mamy wtedy być w pracy. Natomiast przed świętami 
Wielkanocnymi, przed świętami Bożego Narodzenia, teraz w tej przerwie, my jesteśmy 
gotowi do pracy. To jest gotowość do pracy. Nam się nie płaci wtedy średniej za godziny 
ponadwymiarowe, dostajemy pensje. Jeśli jest taka potrzeba, żeby nauczyciel przyszedł 
do pracy, wykonywał jakieś zadania, w wielu szkołach są, bo są świetlice, nauczyciele 
przychodzą do pracy, są przedszkola, ich też obowiązuje KN. Więc nie można liczyć 43 
razy 18 i rozliczać nauczycieli z takiej liczby godzin. To jest pierwsza sprawa. Druga 
sprawa. Matematyka jest ścisłym przedmiotem i trzeba do niej też podchodzić bardzo 
konkretnie. Jeśli prosi się mnie o przedstawienie dzienników lekcyjnych, dzienników zajęć 
pozalekcyjnych to ja to przedstawiam. Mam na piśmie informację o tym, co mam 
przedstawić. Nikt mi nie powiedział dokładnie, co będzie liczył, jak będzie liczył, co mu 
będzie do tego potrzebne. O to, o co nas poproszono, za potwierdzeniem odbioru 
złożyłyśmy w GOOSz-u. Osobiście, kiedy przyszła do mnie komisja pracować zwróciłam 
uwagę na to, że są jeszcze inne dokumenty, które są potrzebne m.in. zeszyt zastępstw. 
Zeszyt zastępstw jest takim dokumentem, w którym każda nieobecność nauczyciela jest 
odnotowana – i zwolnienie lekarskie, i wyjazd na konkurs, i wyjazd na wycieczkę. 
Wszystko tam jest. Ja mojej komisji to udostępniłam, ponieważ nikt mnie o to nie prosił. 
Wręcz wyraziłam swoją chęć współpracy, gdyby coś było niejasne, ja jestem, mimo, że 
komisja w mojej szkole zaczęła pracować na 2 dni przed zakończeniem roku szkolnego. 
Wtedy dyrektor ma mnóstwo pracy. Mimo to zaoferowałam, że takiej pomocy udzielę i 
jeśli taka potrzeba będzie to to zrobię. Nie schowałam żadnego dokumentu. Karty 
wycieczek są w dokumentacji szkoły. Nie muszą być przechowywane. To jest dokument, 
który może być zniszczony po roku. My przechowujemy dokumenty, na szczęście. Oprócz 
tego, że nauczyciel potwierdza, że jedzie na wycieczkę na karcie wycieczki, za niego 
zorganizowane są zastępstwa. Więc zeszyt zastępstw to jest cała informacja o pracy 
nauczycieli w momencie, kiedy nie pracują z dziećmi. Trudno, żeby nauczyciel, który 
pojechał na wycieczkę wpisał się w dzienniku lekcyjnym, że był na wycieczce, skoro 
zajęcia dydaktyczne prowadziła inna osoba. Trudno, żeby podpisał się w dzienniku 
lekcyjnym, kiedy był na zwolnieniu lekarskim. Ktoś za niego pracował, ta osoba się 
podpisała. Ja po prostu nie rozumię, dlaczego tak się o nas mówi, jakbyśmy czegoś nie 
udostępnili. Ja raczej myślę, że osoba, która przyszła kontrolować nas, po prostu nie 
wiedziała, co ma kontrolować, jak ma kontrolować. Proszę Państwa, żeby kontrolować 
dyrektora szkoły, to trzeba wiedzieć więcej niż wie dyrektor. Natomiast, jeśli się uważa, 
że dyrektor to jest osoba, która mataczy, bo takie odniesienia w stosunku do mnie były 
używane, że ja robię przewały, takie określenie zostało stwierdzone, że ja robię przewały, 
to o czym tu mówić? Jeśli ja miałabym kontrolować jakąś instytucję, to musiałabym się 
znać na niej lepiej niż osoba, którą kontroluję. Natomiast, jeśli się czegoś nie 
skontrolowało, bo ktoś nie dał, no to… 
 
Danuta Basińska - Danuta Basińska, szkoła Karczyce. Chciałabym dodać do wypowiedzi 
pani dyrektor takie jedno wyjaśnienie, że dyrektorzy i szkoły często są kontrolowane 
przez różne instytucje. Zawsze się odbywa to w ten sposób, że po każdej kontroli 
otrzymujemy protokół pokontrolny z wnioskami pokontrolnymi, do których się mamy 
prawo potem odnieść, wyjaśnić różne niejasności, nieścisłości. Natomiast przy tej kontroli 
nie otrzymaliśmy takiego dokumentu, więc trudno nam było wyjaśniać, cokolwiek 
prostować komisji, która miała prawo być też niezorientowana w dokumentacji, jaka jest 
obowiązująca w każdej szkole. Dlatego, gdy ta kontrola odbyła się tak jak kontrole 
sanepidu, czy kontrole jakichkolwiek innych instytucji, zakończenie protokołem, to byłoby 
na pewno wszystko o wiele bardziej jasne i czytelne, również bardziej dla Państwa.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem panią dyrektor sprostować, że rok szkolny trwa 
od 01.09 do dwudziestego któregoś czerwca. Nie do 31 sierpnia. Takie są przepisy. Także 
proszę nie mówić, że rok szkolny trwa 12 tygodni. Dobrze Państwo wiecie o tym. 
Szanowni Państwo, ja się dziwię paniom dyrektorkom, że panie dyrektorki mają 
pretensje, że kontrolujący źle kontrolowali itd. Każda jedna kontrol jak przychodzi, 
kontroluje, to przychodzi, żąda podstawowe dokumenty i proszę o rozliczenie godzin. 
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Przecież to było rozliczenie godzin 2013/2014. Należy dostarczyć wszystkie dokumenty. 
Zwracaliśmy się dwukrotnie, trzykrotnie do pań dyrektorek z pismem o wyjaśnienie 
sprawy. Żadnych dokumentów dodatkowych, może i część przedstawiono dodatkowych 
dokumentów, czyli jeżeli jest kontrol należy przedstawić dokumenty. Jeżeli panie nie 
chciały przedstawić dokumentów, to komisja pracuje na dokumentach, które panie 
umożliwiły. I taka jest kontrol. I na takiej zasadzie wszędzie się kontrole odbywają. 
Proszę nie mówić, troszeczkę przeszedłem w życiu kontroli. Jak przychodzi urząd 
skarbowy to mnie się nie pyta. Ja mam udowodnić, że faktury są prawidłowe. Państwo 
macie udowodnić, że pracowaliście tyle i tyle godzin. I to jest obowiązek każdego jednego 
dyrektora. Państwo zarzucacie, że kontorla to powinni być wybitni fachowcy oświaty itd. 
A może i odwrotnie, że osoba, która nie ma nic wspólnego z oświatą powinna na to z 
zewnątrz popatrzeć. To tak samo, jak jest w szpitalach. Dyrektor szpitala nie powinien 
być lekarzem, powinien być ekonomistą, prawnikiem, żeby szpital funkcjonował. Proszę 
tutaj nie mówić, że ktoś się na niczym nie zna, bo ja nigdy nie powiedziałem publicznie i 
nigdy do nikogo nie powiedziałem, że dyrektorzy się nie nadają, czy coś w tym rodzaju. 
Nigdy nie powiedziałem. Proszę tego mi nie zarzucać. Ja szanuję kadrę, i zawsze szanuję 
i zawsze będę bronił. Ale jest jedna zasada, musi być to wszystko zgodnie z prawem 
obowiązującym. I ja będę dążył, czy komuś się to podoba, czy nie podoba, ja będę 
przestrzegał prawa. I dlatego wystąpiłem do RIO o kontrol. I sądzę, że RIO to sprawdzi i 
będziemy mieli jasność. Będziecie mieli Państwo wgląd do protokołu, będziecie mieli 
zapewne protokoły, bo będą na pewno sprawdzać wasze szkoły.  
 
Alicja Niedziółka – SP Kostomłoty Alicja Niedziółka. Skoro pan wójt szanowny tak mówi o 
tych naszych godzinach …… 18 godzin. W tym roku pracujemy dodatkowo dwie godziny. 
Są to godziny dla dzieci, które są nieodpłatne. W tamtym roku szkolnym i poprzednim 
były obowiązkowe (wynikało to z KN). Zadam tylko dwa pytania, odnosząc się do 
artykułu, który się ukazał o nas. Skoro my nauczyciele pracujemy 13,5 godziny, to panie 
wójcie proszę powiedzieć tu wszystkim zebranym, kto pracuje w takim razie za nas do 18 
godzin, bo z pensum wynika 18 godzin? Kto pracuje tą resztę godzin za nas w naszych 
szkołach? Dziękuję. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni Państwo, 18 godzin razy 42, zależy w roku 
szkolnym, czy 43 tygodnie, to jest tyle i tyle godzin. Tyle i tyle godzin dzieląc wychodzi 
tyle i tyle, i wychodzi 13,5. Ja tłumaczyłem Państwu, matematyka. Bo Państwo twierdzą, 
że przerwy międzyświąteczne to są urlopy, wakacje to są urlopy. To jest urlopy, tamto 
urlopy. Trudno mi powiedzieć. RIO przyjedzie i sprawdzi. Sprawdzi, zobaczy jak to 
wygląda. Jeżeli trzeba będzie to poprosimy NIK do kontroli. Niech sprawdzi. 
 
Iwo Iwaszków – Dokładnie tą kwestię wyjaśniłem. Każdy z radnych dostał moje 
wystąpienie na siedem stron. Myślę, że pan wójt również dostał. Tam było dokładnie 
wyjaśnione, dokładnie opisane, jakie błędy pani dyrektor popełniła podczas tych 
nieszczęsnych obliczeń. 43 razy 18, to jest 774 godziny. Wliczone są w to święta, ferie 
zimowe, wszelkie inne przerwy świąteczne. Jak w czasie ferii zimowych mamy 
odpracować pensum 18 godzin, kiedy nie ma dzieci w szkole? O tym też pisałem. To jest 
nielogiczne, dlatego słuszne jest pytanie pani Niedziółki, kto za nas pracował, jeżeli 
wyszło 13,5 godziny? To jest ewidentny błąd w wyliczeniach, wyjście ze złych założeń, 
gdzie dokładnie, powiem kolokwialnie łopatologicznie to wyjaśniłem i pan wójt powinien 
się z tym zaznajomić. Jeżeli tego nie zrobił, to mogę to udostępnić. Druga sprawa. Dziwi 
pana to, że nauczyciele są zbulwersowani. Mówi pan, że nie było tam żadnych oszczerstw 
itd. Owszem, jeżeli chodzi o te wszystkie wyliczenia, ile kosztuje itd., wszystko było 
podane zgodnie z  prawem. Nas bulwersuje tylko to, że są podawane liczby, te właśnie 
nieszczęsne 13,5 godziny pracy, w takim kontekście, że nie wyrabiamy swego pensum, a 
dodatkowo jeszcze, insynuacje były takie, że wyciągamy rękę po godziny 
ponadwymiarowe, które nam się należą. O to tylko chodziło. Poza tym druga sprawa. Jest 
ewidentna nieprawda napisana w artykule. Chciałem panią dyrektor zapytać, bo pani 
dyrektor Klimkiewicz jest autorem tego artykułu, chciałem zapytać osobiście, ale widzę, 
że jej nie ma dzisiaj, dlaczego napisała nieprawdę na mój temat akurat? Bo napisała, że 
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nauczyciele,radni będący nauczycielami gimnazjum, czyli chodziło o mnie i o pana 
Żerelika, nie poparli projektów wtedy, kiedy po raz pierwszy głosowaliśmy za 
utworzeniem filii. To jest ewidentna nieprawda, bo o ile pan Żerelik się wstrzymał w 
obydwu przypadkach z głosem, to o tyle ja się w jednym przypadku wstrzymałem, 
ponieważ chciałem dodatkowych informacji, które otrzymałem i zaznaczyłem, że jestem 
od samego początku za tym. A w drugim przypadku głosowałem za. Dlaczego w artykule 
pojawiła się nieprawdziwa informacja, że nie poparłem tego projektu, kiedy od samego 
początku byłem za i nie ukrywałem tego. Chciałem tylko dodatkowych informacji. Ok. 
Mógłbym przyjąć, że zdarzyła się pomyłka, że pani czegoś nie policzyła itd., ale nie mogę 
tego przyjąć, dlatego że z panią Klimkiewicz rozmawiałem na ten temat na którejś z 
komisji, zaraz po tym posiedzeniu, zaraz po sesji i wyjaśniałem jej, bo mi zarzuciła, 
dlaczego byłem przeciwny, więc jej wyjaśniłem przed ukazaniem się artykułu, że nie 
byłem przeciwny, że w jednym przypadku się wstrzymałem z głosem, a w drugim byłem 
za. Mimo tego ukazał się artykuł, gdzie napisała, że nie poparłem projektu uchwały 
wójta. Nie rozumiem tego po prostu. 
    
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypomnę państwu radnym, że jako 
rada, może nie rada, ale pracując w komisjach rozpatrujemy projekt uchwały 
rzeczywiście mówiąc krótko odnośnie pensum. Tu się pojawiły dyskusje, bo otrzymaliśmy 
jedną opinię prawną od pani mecenas UG. Natomiast po analizie zostało stwierdzone, że 
to nie jest odpowiedź na pytanie, potrzeba uzupełniającej opinii. Czekamy na chwilę 
obecną na dodatkową opinię pani mecenas dotyczącą projektu uchwały odnośnie 
pensum. Przypomnę Państwu, że taki projekt do komisji trafił, natomiast mamy 
wątpliwości i mnóstwo pytań. Natomiast, czy będzie podejmowana uchwała? Jeżeli 
wpłynie, to będziemy się zastanawiali, natomiast na dzień dzisiejszy czekamy na opinię. 
Mamy różne opinie. Jak Państwo przedstawiliście stanowiska MEN-u z czerwca i lipca, one 
są rozbieżne. O ile wiem, to chyba poszło jeszcze dodatkowe zapytanie do MEN-u, które 
stanowisko jest właściwe, które stanowisko, w jakich sytuacjach odczytywać. Na razie 
jako radni nie dostaliśmy tych odpowiedzi, czekamy. Zapytamy pana wójta o opinię. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Opinia była przedstawiona na komisji, tylko komisja 
jeszcze chciała jakby dodatkowej opinii. Ponieważ prawnik tzn. biuro prawne, które 
obsługuje UG jednoznacznie stwierdza, że to dotyczy szkół podstawowych i gimnazjów. 
Biuro prawne to stwierdza. To jest tylko kwestia potwierdzenia tego na piśmie. Pan radny 
ma rację, sprostujemy pana głosowanie. Ale jeszcze proszę mi nie tłumaczyć, że 
łopatologia potrafi 43 razy 18 liczyć i podzielić. Proszę mi nie mówić proszę pana, że ktoś 
nie umie liczyć. Ja mówię, ja operuję matematycznie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Spór dotyczy fundamentu, czyli zasad 
według jakich przyjmujemy rozliczenia. Pan tu przedstawia taką formułę, Państwo inną, 
czyli tak naprawdę w zależności od tego, od jakich założeń się wyjdzie, to różne wyniki 
są. Tutaj debatujemy odnośnie fundamentów. Potrzebne są dodatkowe analizy i 
rozumiem, że radni takie otrzymają.  
 
Janina Gawlik - Ja chcę tylko odnieść się do jednego. Jak państwo wiecie, pracowałam w 
oświacie w szkole z dyrektorami i w ogóle jestem ekonomistą. Natomiast zawsze mnie 
uczono, że puścić plotkę to tak jakby rozedrzeć pierzynę i rozsypać pióra, a potem je 
pozbierać jest bardzo trudno. Opieramy się na razie na opiniach z różnego rodzaju źródeł. 
Są za, są przeciw. Ja mam prośbę. Nie jestem oświatowcem typowym. Jak idę na 
kontrolę oświaty, to biorę ze sobą kierownika oświaty i kierownik oświaty bada, czy tam 
jest wszystko dobrze, a ja sprawdzam, czy te godziny wyliczone są dobrze. Na tym 
polega moja rola. Natomiast mam prośbę, bo ten spór będzie trwał dopóki nie 
dostaniemy opinii, ale my mamy naprawdę dobre instrumenty. Mamy dyrektora GOOSz-
u. GOOSZ troszeczkę nas kosztuje, jest to jednostka obsługująca, jest to jednostka, 
która odpowiada za finanse, za prawidłowość rozliczeń, bo tam idą rozliczenia. Ja się 
dziwię, że jeżeli zostały stwierdzone nieprawidłowości, nikt od nich się praktycznie na 
piśmie nie odwołał, że nie poszły potrącenia na liście płac. Wtedy byłby argument, że 
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idziemy do sądu, niech sąd rozstrzygnie. Na razie my pół roku słyszymy, czy rację mają 
nauczyciele, czy rację ma pan wójt. Prosta sprawa. Jeżeli ktoś nadużył, a takie 
argumenty były w tym artykule, że nauczyciele wzięli za dużo pieniędzy, potrącić. Po to 
jest GOOSz. Potrącić na liście, powiadomić, że mają za dużo, do zwrotu i do widzenia. 
Wtedy sąd rozstrzygnie, kto ma tu rację. A jeżeli się nie odwoła nauczyciel to znaczy, że 
pan wójt ma rację. Myślę, że to by był najprostszy sposób, bo ile opinii byśmy nie dostali, 
to każdy ją czyta, jak chce. Wierzcie mi, że każda opinia jest czytana. Jak ja chcę coś 
wyciągnąć z tej opinii korzystne dla siebie to też ją tak czytam. Dlatego dziwię się, że do 
tej pory, pomimo takich wielkich nieprawidłowości i tyle pieniędzy, które poszły na darmo 
na oświatę, one nie trafiły z powrotem do budżetu. Spróbujmy.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Dlatego, jeżeli są wątpliwości, ja nie twierdzę i występując 
do RIO, że ktoś naruszył dyscyplinę finansów publicznych itd. W związku z 
wątpliwościami po kontroli wystąpiliśmy do RIO o kontrol. Niech RIO, która jest od tego, 
niech sprawdzi. Wystąpiliśmy i czekamy, kiedy będzie kontrol.  
 
Janina Gawlik – Panie wójcie myślę, że powinniśmy wypracować taką metodę jako rada, 
że właśnie te, tak jak pan zgłosił do RIO, najpierw zbada, przed wydaniem artykułu. 
Najpierw i wtedy byśmy mieli jasność. Natomiast nie pisze się najpierw artykułu, a potem 
się ściąga kontrolę. Jeżeli ja mam rację, to ja już nie potrzebuję kontroli, wchodzę i tnę i 
obciążam. To jest na przyszłość dla nas też taka nauczka, że może nie dyskutujmy tylko 
ściągnijmy tą kontrolę. Są mądrzejsi od nas niech wybadają, chociaż przy pisaniu takiego 
artykułu to domniemywam, że pani dyrektor jest 100% pewna swojego stanowiska.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Nie widzę więcej chętnych do zabrania 
głosu. Ogłaszam 5 minut przerwy. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wznawiam obrady. Projekt uchwały 
został przedłożony wszystkim radnym. Czy zgadzacie się Państwo, żeby nie odczytywać 
projektów uchwał? 
 
Radni – Zgadzamy się (jednogłośnie). 
 
Ryszard Pisarek – Bardzo bym panie przewodniczący prosił, ponieważ mamy pana 
skarbnika, żeby pan skarbnik w paru zdaniach  na temat tego wpf Gminy Kostomłoty, bo 
to pana działka, trochę przybliżył. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Taki miał być mój następny ruch, Panie 
skarbniku proszę przedstawić założenia wpf.   
 
Rafał Hossa – Wieloletnia prognoza finansowa była omawiana na komisjach. Powiem w 
skrócie. WPF jest dokumentem, który musi wykazywać zgodność z aktualnie 
obowiązującym budżetem. Jeśli chodzi o wpf Gminy Kostomłoty jest to prognoza kwoty 
długu, spłat zobowiązań 2017-2027. Rok 2027 jest ostatnim rokiem, w którym gmina 
planuje spłatę ostatniej raty kredytu na stan dzisiejszy. Wykaz przedsięwzięć 
realizowanych to załącznik nr 2 do wpf i obejmuje lata 2018-2022. Załącznik nr 3 – 
objaśnienia wartości przyjętych w wpf. Jeżeli chodzi o naszą uchwałę wpf to otrzymaliśmy 
uchwałę RIO. RIO wydaje opinię pozytywną o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia wpf 
Gminy Kostomłoty przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2017. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.8. 
a. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie skarbniku proszę pokrótce 
przedstawić najważniejsze założenia. 
 

Rafał Hossa – Projekt budżetu był również szczegółowo omawiany na komisjach. Mam 
tutaj opinię RIO pozytywną bez uwag. Opinii nie będę odczytywał ponieważ są to tak 
naprawdę przepisane informacje ogólne z uchwały budżetowej, a mianowicie dochody, 
wydatki, deficyt. Opinia pozytywna bez uwag. Została wprowadzona autopoprawka do 
uchwały budżetowej. Nie będziemy odczytywać teraz tylko w kolejnym punkcie. Pokrótce 
może odczytam Państwu wysokość dochodów, wysokość wydatków, jak to wygląda w 
uchwale budżetowej na rok 2017. Planowane dochody budżetu wynoszą: 26 017 753,60 
zł, w tym: dochody bieżące w wysokości 25 426 041,60 zł; dochody majątkowe w 
wysokości 591 712,00 zł. Planowane wydatki budżetu ogółem: 27 029 077,09 zł, w tym: 
wydatki bieżące w wysokości 24 302 469,91 zł, wydatki majątkowe w wysokości 
2 726 607,18 zł. Zaplanowano deficyt budżetowy w wysokości 1 011 323,49 zł. Źródło 
pokrycia deficytu powiększonego o kwotę rozchodu (rozchody gminy wynoszą 
860.459,96 zł) stanowić będą przychody z tytułu sprzedaży innych papierów 
wartościowych, które zaplanowano w wys. 1.871.783,45 zł. To pokrótce ogólne 
wiadomości, jeżeli chodzi o uchwałę budżetową na 2017 r. Do uchwały jest 
przedstawionych 14 załączników, które przedstawiają po kolei wszystkie wielkości.   

 
b. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo. Jednocześnie 
przeszedł pan do pkt b i przedstawił pan opinię RIO. Tak jak pan powiedział, jest to opinia 
pozytywna bez uwag.  
 
c. 
Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Gminy Kostomłoty odczytali opinie o 
projekcie budżetu. 
 
Magorzata Pieszczoch-Śmidoda -   Na podstawie § 11 pkt 3 uchwały nr LVII/325/10 Rady 
Gminy Kostomłoty z dnia 26 października 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty, Komisja Rewizyjna   Rady Gminy Kostomłoty 
pozytywnie opiniuje przedłożony przez Wójta Gminy Kostomłoty projekt budżetu gminy 
na rok 2017. 
 
Iwona Ryszka – Komisja Oświaty również pozytywnie opiniuje projekt budżetu gminy na 
rok 2017. Wnioskiem na komisji było wykreślenie w rozdz. 60016 zadania  „Przebudowa 
chodnika w miejscowości Piersno” w kwocie 10.000 zł i przeniesienie tej kwoty do 
zadania „Przebudowa dróg stanowiących własność Gminy Kostomłoty”.  
 
Ryszard Pisarek – Na podstawie § 11 pkt 3 uchwały nr LVII/325/10 Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 26 października 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Gminy Kostomłoty, Komisja Prawa i Porządku Publicznego Rady Gminy 
Kostomłoty pozytywnie opiniuje przedłożony przez Wójta Gminy Kostomłoty projekt 
budżetu gminy na rok 2017 w zakresie: 
- dział 754 Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa 
- dział 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska 
- dział 600 Transport i Łączność (drogi). 
Dopowiem, że jest mi smutno, że inna komisja, która nie odpowiada tutaj za porządek i 
bezpieczeństwo wydaje opinię wchodząc w sprawy bezpieczeństwa. Uważam, że od tego 
jest tutaj komisja i komisja tutaj decyduje. Musiałem o tym głośno tutaj powiedzieć.  
 
Marek Pomykała – Na podstawie § 11 pkt 3 uchwały nr LVII/325/10 Rady Gminy 
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Kostomłoty z dnia 26 października 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Gminy Kostomłoty, Komisja Rolnictwa Rady Gminy Kostomłoty pozytywnie 
opiniuje przedłożony przez Wójta Gminy Kostomłoty projekt budżetu gminy na rok 2017. 
 
Janina Gawlik – Komisja Budżetu po zebraniu wszystkich wniosków z poszczególnych 
komisji w sprawie budżetu na rok 2017, uwzględniając wniosek Komisji Oświaty 
pozytywnie opiniuje projekt.  
 
d.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Rozumiem, że wójt w autopoprawce 
uwzględnił wniosek Komisji. 
 
Rafał Hossa - Wszystkie wnioski zawarte są w autopoprawce.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeden wniosek. 
 
Rafał Hossa - Są jeszcze inne zmiany powprowadzane, które odczytam Państwu w pkt e. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To są autopoprawki wynikające ze 
zmiany pomiędzy złożeniem projektu budżetu, a dniem dzisiejszym? 
 
Rafał Hossa - Tak. 
 
e. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wszyscy radni otrzymali ten materiał w 
wersji tabelarycznej. Czy jesteście Państwo radni za odczytywaniem tych danych? 
 
Radni – Nie (jednogłośnie). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę sprzeciwu. Dokument został 
przedstawiony radzie.  
 
f. 
Rafał Hossa – Tak jak było wspomniane. Jeden wniosek był Komisji Oświaty i dotyczyło to 
rozdz. 60016 drogi publiczne gminne – przesuwa się kwotę 10.000 zł z wydatków 
inwestycyjnych zadania pn. „Przebudowa chodnika w miejscowości Piersno” do zadania 
inwestycyjnego „Przebudowa dróg stanowiących własność Gminy Kostomłoty”. Ponadto 
wprowadzono jeszcze następujące zmiany. Po stronie dochodów następuje zwiększenie o 
kwotę 53 950,60 zł, w tym: w rozdziale 80195 Pozostała działalność wprowadza się 
zadanie współfinansowane ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego 2014 – 2020 pn. 
„Moją przyszłość zaczynam już dzisiaj” w wysokości 53 950,60 zł. Ponadto zmieniono 
wysokość rezerwy celowej na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania 
kryzysowego z kwoty 75 590,00 zł do kwoty 75 859,00 zł oraz zmieniono wysokość 
rezerwy celowej z przeznaczeniem na finansowanie wydatków bieżących na 
wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w jednostkach oświatowych z kwoty 349 
965,00 zł do kwoty 349 696,00 zł. Wynika to z ponownego przeliczenia rezerwy na 
zarządzanie kryzysowe.  Ponadto w dziale 801 Oświata i wychowanie następuje zmiana 
wydatków pomiędzy jednostkami oświatowymi tj.: SP Kostomłoty – zmniejszenie 
wydatków w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe w wysokości 25 385,00 zł oraz w 
rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych w wysokości 287 
823,00 zł, utworzenie nowego rozdziału 80104 Przedszkola - zwiększenie o kwotę 211 
058,00 zł; SP Mieczków - zwiększenie wydatków w wysokości 43 100,00 zł w rozdziale 
80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych; SP Karczyce zwiększenie 
wydatków w wysokości 59 050,00 zł w rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach 
podstawowych. Tutaj nastąpiło przemieszczenie środków pomiędzy rozdziałami 
oświatowymi. Ponadto poprawiono: w zał. nr 11 „Dotacje udzielone w 2017 roku z 
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budżetu podmiotom należącym i nie należącym do sektora finansów publicznych” dodano 
rozdział 75405 Komendy powiatowe policji par. 2300 Wpłaty jednostek na państwowy 
fundusz celowy kwota 5 000,00 zł oraz w zał. nr 12 „Zadania inwestycyjne i wydatki 
majątkowe realizowane w gminie Kostomłoty w 2017 roku” w wierszu nr 15 poprawiono 
klasyfikację budżetową z 75414 Obrona cywilna na 75412 Ochotnicze Straże Pożarne. To 
są wszystkie zmiany, które zostały wprowadzone autopoprawką do uchwały budżetowej.  
 
g. 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Nawiązując do dyskusji, która była na komisji nad 
budżetem i do tego pan radny Pisarek był bardzo zbulwersowany tym wykreśleniem 
chodnika w jego miejscowości, a pan wójt jednocześnie stwierdził, że dużo było 
wniosków, pracował długo nad wszystkimi wnioskami i układem całego budżetu. Po tej 
komisji doszłam do wniosku, że zabrakło mi jednego pytania - czym się pan wójt 
sugerował wstawiając do projektu? Czy on jest rzeczywiście szczególny, ten chodnik w 
Piersnie? Pytam o to, bo będziemy dyskutować na temat wszystkich dróg i chodników itd. 
Zabrakło mi tego pytania, dlatego pytam w ramach uzupełnienia. Dlaczego z tych 
wszystkich wniosków tylko ten wniosek o chodnik w Piersnie został uwzględniony w 
projekcie?   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ponieważ otrzymałem taką wiedzę, że ma być 
dofinansowanie ze środków unijnych do dróg powiatowych i gminnych. Po prostu mając 
te informacje, które jeszcze nie są potwierdzone, bo nie widomo, czy będą, czy nie 
będzie, trudno powiedzieć i dlatego zaproponowałem te 10 tys. Jeżeli nie byłoby wiedzy 
takiej i pewności, że taki program będzie to wówczas nie uruchamia się procedury 
dokumentacyjnej. Zostałyby te środki na inny cel. Jeśli chodzi o drogę gminną. Mamy 
wiele dróg powiatowych i gminnych, gdzie nie mamy przy tych drogach chodników itd. 
Ale na tym terenie Piersna jest bardzo zwarta zabudowa, jeden dom przy drugim, taka 
najbardziej zwarta zabudowa na terenie gminy.  
 
Marian Fita – Rozumiem działania pana radnego Ryszarda Pisarka. Wydaje mi się, że 
jeżeli środki zewnętrzne unijne, dofinansowanie to priorytetem powinny być drogi, gdzie 
jest duże nasilenie ruchu, a z całym szacunkiem panie radny, w Piersnie akurat ta droga, 
na Stuzy, nie jest o tak dużym nasileniu ruchu. Jest to ruch lokalny, tylko mieszkańców.  
 
Iwona Ryszka – Ja też w kwestii chodników. Panie wójcie uczulał nas pan pisząc wnioski 
do budżetu, że mamy uwzględnić to, że z FS możemy remontować sobie przystanki, 
możemy sobie remontować drogi w miejscowościach. Chodnik w miejscowości Piersno  
jest chodnikiem typowo gminnym więc Piersno może pieniądze z FS przeznaczyć na 
remont chodnika. Natomiast chodniki powiatowe chociażby w Piotrowicach, 
Kostomłotach, nie wspomnę o dokończeniu chodnika przy drodze wojewódzkiej między 
Wilkowem Średzkim a Sobkowicami, niestety FS na te chodniki przeznaczyć nie możemy. 
I jeszcze tutaj odniosę się po raz kolejny, panie przewodniczący Komisji Prawa i 
Porządku, do pana, tak jak już wyjaśniałam na komisji, wniosek Komisji Oświatowej o 
odrzucenie tego chodnika spowodowany był tym, że tak jak panu powiedziałam, nie 
wszyscy radni pracują w Komisji Prawa i Porządku Publicznego i jeden z członków Komisji 
Oświatowej złożył taki wniosek, a mieliśmy prawo do tego, żeby ten wniosek przyjąć i 
myślę, że już dyskusję na ten temat należy zakończyć.   
 
Ryszard Pisarek – To się nie tyczy tylko Piersna. To jest dopiero początek. My 
początkujemy w Piersnie. Dlaczego my początkujemy w Piersnie? Muszę Państwu 
powiedzieć, że ja zrobiłem fotografie, bo nie tylko tak, jak tutaj walczy oświata, ja też 
sprowadzę telewizję. Proszę Państwa ja zostawiam zdjęcie. Mamy tzw. drogi gminne 
główne. Mamy drogi wewnętrzne gminne. Proszę Państwa, skupisko Piersna jest to 
skupisko, które liczy prawie 500-600 osób. Jako przewodniczący prawa i porządku o to 
będę walczył, bo jestem wybrańcem nie tylko Piersna. Jestem wybrańcem jeszcze innych 
miejscowości, jako przewodniczący. I będę źle wyglądał. Musimy zadbać o nasze chodniki 
wiejskie, bo jesteśmy naprawdę jedną z gmin, gdzie …. życzenie. Tutaj chciałbym 
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rozróżnić Środa, bo niektórzy radni nie wiedzą. Proszę nie zabierać tutaj głosu, jeżeli nie 
wiem, nie dyskutuję. A ja wiem i dyskutuję. Ponieważ drogi gminne dzielą się na drogi 
wewnętrzne i drogi główne gminne. Droga w Piersnie jest drogą gminną główną. Tak jak 
tu pan wójt powiedział, jest tu zabudowa, jest to duża miejscowość, która liczy prawie 
600 mieszkańców. Więcej liczy mieszkańców, panie przewodniczący jak ta zabudowa, o 
której pan mówił w Kostomłotach. I panie przewodnczący kończąc, chciałbym w tym 
temacie. Będzie specjalna komisja z sołtysami, bo musimy opracować tzw. musimy się 
wziąść za porządek wewnętrzny. Robimy wszystko z zewnątrz, a nie dbamy o 
bezpieczeństwo naszych mieszkańców. I po to był złożony ten wniosek. I proszę państwa 
jak śmieszna suma 10 tys. zł. Jeżeli były inwestycje w innych miejscowościach, to ja nie 
protestowałem. Nie dyskutowałem, że 1,5 mln zł dała gmina na Lisowice. Byśmy 
rozdzielili tutaj na 10 miejscowości po 100 tys. i w 10 wsiach byłyby chodniki. … na drogi 
powiatowe, które właśnie biegną przez te miejscowości, które wymieniałem. Dlatego ten 
wniosek został złożony, bo nie możemy czekać.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny ma pan prawo, jak każdy 
radny, jak każdy zgodnie z uchwałą proceduralną zgłaszać wniosek do budżetu. Pan wójt 
na podstawie złożonych wniosków formułuje budżet. Natomiast w procedurze uchwalania 
budżetu każda komisja, w każdym zakresie może składać wnioski. Nie jest ograniczona 
tylko do swojego działu. To określa uchwała proceduralna. I z tego komisja skorzystała. 
Natomiast odnosząc się do potrzeb chodnikowych. One są bardzo szerokie przy drogach 
wojewódzkich, powiatowych, gminnych. Zgadzam się, że chodnik w Piersnie też jest 
ważny, tylko jak powiedział pan wiceprzewodniczący – kwestia priorytetów. To nie jest 
kwestia tylko 10 tys. zł. Pan doskonale wie, 10 tys. zł to jest dokumentacja projektowa. 
Jak już będziemy mieli dokumentacje projektową, to wypadałoby to zrealizować. Rząd 
wielkości około 130 tys. wykonanie tego chodnika. Natomiast jest kwestia tego, żeby 
usiąść i powiedzieć, czy ważniejsza jest kwestia dokończenia chodnika między 
Sobkowicami a Wilkowem przy drodze wojewódzkiej, czy w Piotrowicach dokończenie 
przy drodze powiatowej, czy w Kostomłotach do cmentarza, czy w Paździornie, gdzie ruch 
ciężarowy i transportowy od Mietkowa w stronę Środy Śląskiej.   
   
Grzegorz Żerelik – Panie przewodniczący bardzo serdecznie pana zaproszę, jak będzie 
wypadek na autostradzie, żeby pan przyjechał do Samborza czy do Piotrowic, i żeby pan 
przeszedł na druga stronę jezdni. Nie da się przejść przez jezdnię.     
 
Janina Gawlik - Panie przewodniczący porządku publicznego. Chciałabym powiedzieć, że 
jesteśmy radni gminni, nie wiejscy. Komisja Porządku Publicznego powinna dawno mieć 
plan opracowany, gdzie są newralgiczne miejsca w gminie, bo jeżeli będziemy walczyć i 
wydzierać wszystko dla własnej miejscowości i kłaść na półkę jakiś tam projekt, który nie 
widzi przyszłości, bo to jeszcze rada musi zatwierdzić, to to nie ma sensu. Czekamy  z 
oświetleniem panie przewodniczący. Jest dużo zadań do realizacji, które mamy 
zaplanowane. Róbmy to po kolei. Natomiast sama nazwa komisji mówi, że zacznijmy 
pracować nad tymi odcinkami, gdzie jest naprawdę niebezpiecznie. Patrzmy przykład 
Sikorzyc. Tam cały FS przekazano na remont drogi i nie występowali do gminy po środki. 
Każdy ma FS, gdzie trzeba zrobić drogę, projekt na chodnik wewnętrzny, natomiast nie 
jest to pierwsza potrzeba.  
 
h. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zostały przedstawione przez pana 
skarbnika. Jedna autopoprawka wynikająca z wniosku Komisji Oświatowej, poparta przez 
Komisję Budżetu. Autopoprawki wynikające ze zmian pomiędzy złożeniem projektu 
budżetu a dniem dzisiejszym. Kto z radnych jest za przyjęciem propozycji autopoprawek 
wójta, proszę o podniesienie ręki?   
kto jest za – 15 głosów. 
  
 
i. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Głosowanie wniosków komisji stałych, 
nie było takowych, oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. Proponuję głosowanie an 
block w sensie odrzucenia, w związku z tym, że na komisjach nie było prac nad ich 
uwzględnieniem. Kto jest za odrzuceniem tych wniosków.  
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
 
j. 
Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej i przedyskutowanej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Budżet na rok 2017 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Panie skarbniku proszę przedstawić projekt. 
 
Rafał Hossa odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję.  
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uzyskał pozytywną opinię na 
dzisiejszym posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odczytam pierwszą uchwałę, bo 
wszystkie pozostałe są o podobnym brzmieniu, natomiast zmieniają się tylko obręby. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obrębu Jenkowice. 
 
Jan Szwedo - Czy to jest plan pod konkretny jakiś cel? Czy planowy? Te plany, które od 
pewnego czasu miały być zrealizowane, a zostały odroczone? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To jest uchwała odnośnie przystąpienia. 
Odnośnie niektórych planów trwają już prace. Zakładam, że na początku roku będzie 
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finalizacja poszczególnych planów. To jest uchwała o przystąpieniu. Kolejne miejscowości. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - To jest kwestia całej miejscowości i obrębu. To nie jest 
wyrywkowy plan. Studium jest opracowane i teraz przystępujemy do opracowania mpzp. 
Cykl już trwa 3-4 lata. Nie ma wycinków, czy dla jakiejś osoby. To jest dla miejscowości.  
 
Jan Szwedo - Pytam dlatego, że z niecierpliwością czekają miejscowości, które były 
blisko, i nie wiadomo, gdzie to jest. Czyli można przekazywać informacje w teren, że 
niebawem będą te plany zatwierdzone, na które wcześniej została uchwała podjęta? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - W związku ze zmianami przepisów, przepisy wydłużyły 
nam jakby o rok czasu, tam, gdzie było już studium zakończone musieliśmy od nowa 
wprowadzać dodatkowe segmenty, ponieważ Ministerstwo Infrastruktury wprowadziło 
nowe zasady. Musieliśmy w pewnym momencie pewne rzeczy od początku zaczynać, 
uzgadniać i znowu opracowanie studium nam się przesunęło. Ale to już nie wina po 
stronie urzędu. Będą szły już po kolei następne miejscowości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie zakładam, że z początkiem 
przyszłego roku będziemy uchwalali już miejscowe plany dla tych obrębów, do których 
przystąpiliśmy już wiele lat temu. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę 
chętnych. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 
podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podobne brzmienie uchwały dotyczące 
obrębu Piersno. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 
uchwały dotyczącej obrębu Piersno, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podobne brzmienie uchwały dotyczące 
obrębu Samborz. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacja o realizacji wniosków 
zgłoszonych przez radnych. Takich wniosków na poprzedniej sesji nie było. 
 
Ad.15,16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproszenie dla radnych od 
Metropolity Wrocławskiego, Marszałka Województwa Dolnośląskiego oraz 
Przewodniczącego Sejmiku Województwa Dolnośląskiego na uroczystą  Noworoczną Mszę 
Św. w intencji samorządowców w dniu 09.01.2016r. oraz podziękowania dla radnych od 
byłego przewodniczącego rady powiatu Witolda Rutkowskiego za współpracę. 
 
Jan Szwedo – Wczoraj wieczorem otrzymałem telefon od kolegi, który się mnie zapytał, 
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czy ja wiem coś na temat możliwości pozyskania środków na remont budynków 
gospodarczych, które powstały w wyniku burzy w ubiegłym roku. Warunkiem takiego 
wystąpienia o taki zwrot jest posiadanie protokołu sporządzonego przez gminę na 
oszacowane szkody. Dowiaduję się i to jest informacja prawie pewna, że do końca tego 
miesiąca należałoby złożyć taki wniosek. Ja proszę Państwa mam taki protokół, nawet 
obejrzałem kawałek programu telewizyjnego, w którym była taka informacja 
powiedziana. W moim gospodarstwie były na około 30 tys. oszacowane (skromnie) takie 
szkody. Zaraz po sesji jadę do ARIMR z papierkami, które mam, a których nie mam 
postaram się dołączyć. Nie wiem, czy mi się uda jeszcze załapać. Wydaje się, że to 
sprawa dość poważna dla gminy, dotknęła wiele osób. Podejrzewam, że większość  z nich 
nie wie, o czymś takim i ich pewnie coś ominie. Wydaje mi się, że tutaj pomoc rolnikom 
jakby zawiodła. Nie wiem, kto i co. Może uda się przedłużyć ten termin składania 
wniosków, nie wiem. Może ludzie wiedzą, może ja tylko nie wiem. To jest taka ważna 
sprawa, szczególnie dla rolników. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Powiem szczerze, nie słyszałem o tym 
programie. Panie wójcie, jeżeli można by było sprawdzić to dzisiaj i przynajmniej 
podzwonić do tych sołtysów, żeby przekazali informację. Tak jak mówi pan radny, jeżeli 
się nie da przedłużyć to przynajmniej złożyć wniosek niepełny. Szkoda przegapić.  
  
Jan Szwedo - Korzystaliśmy z takiej pomocy poprzez gminę do budynków mieszkalnych, 
a to się tyczy budynków gospodarczych.  
 
Janina Gawlik – Panie przewodniczący ja mam taką prośbę, bo na pewno te protokoły są 
w gminie wszystkie. Wziąć wszystkie protokoły, wyłączyć budynki gospodarcze i po prostu 
do agencji to zawieść.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wniosek. To strona musi być.  
 
Janina Gawlik – Zawsze można wydrukować i do niektórych podejść. Zawsze można 
złożyć, a potem wezwą do uzupełnienia. Ale wniosek, żeby był nawet wadliwy, nawet bez 
podpisu. Spróbować.  
 
Agnieszka Gołdyn - W miejscowości Chmielów komisja informowała mieszkańców, że 
budynki gospodarcze nie polegają oględzinom, tak jak szkody i nie były włączone do tego 
projektu. Nawet ja się indywidualnie dopytywałam. Jak chodziłam, rozmawiałam z 
mieszkańcami, to mieszkańcy też uzyskali taką odpowiedź, że budynki gospodarcze nie 
łącza się z … 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani sołtys jest to nieprawda. Po pierwsze komisje 
szacowały budynki mieszkalne, ponieważ to było najważniejsze. W tej komisji musieli być 
przedstawiciele GOPS itd. To był całkiem inny cykl. Natomiast wszystkie później były 
budynki gospodarcze. Wszystkie zgłoszone budynki gospodarcze. W Chmielowie były też. 
Proszę sprawdzić. Proszę Państwa to nie jest tak, że my idziemy dom w dom. 
Przychodzimy, komisja jest na miejscowości, ktoś zgłasza, ktoś przychodzi i to 
wyszacujemy. Ponieważ budynki mieszkalne w  pierwszej kolejności, ponieważ mogły być 
wypłacone dotacje w formie, bo to było z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji. Pomocowe. Jeśli chodzi na budynki gospodarcze nie było dofinansowania 
na remonty. Natomiast wszystkie protokoły są. Każdy protokół otrzymała osoba, jak nie 
otrzymała to mogła odebrać, która to zgłaszała. Nie ma takiej możliwości, żeby gmina 
wystąpiła z jakimiś wnioskami itd., bo to musi być strona. Także myśmy oprócz tego, były 
w sumie budynki gospodarcze, było gradobicie, później była susza. Jakby cztery komisje 
chodziły.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie tu nie chodzi o to, że 
gmina ma występować. Może to zrobić strona, tylko trzeba dotrzeć do ludzi z informacją, 
która dzisiaj została przekazana. Jeżeli to dzisiaj jest ostatni dzień, jeżeli to dzisiaj byłoby 
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złożone to zakładam, w niepełnej wersji, to tak jak pani radna powiedziała, agencja może 
wzywać do uzupełnienia wniosków. Może skontaktować się z sołtysami, żeby przekazali 
szybko tą informację, żeby z kolei ci mieszkańcy, którzy mieli uszkodzone budynki 
gospodarcze mogli dzisiaj jeszcze pojechać do agencji i złożyć ten wniosek. Może 
wystarczy wysłanie tego pisma poleconym listem z poczty i termin zostanie zachowany. 
Gdyby można było pomóc w sensie bardziej koncepcyjnym niż składanie wniosków. 
  
Leszek Wicha - Pani sołtys mówiła, że może nie mają protokołu sporządzonego przez 
gminę. Nie wiem, trudno mi o tym powiedzieć, ale zawsze budynki mają obowiązkowe 
ubezpieczenie oc. Chodzi o to, że jak najbardziej trzeba występować, ale być może taki 
protokół, jak przyjeżdżała firma ubezpieczeniowa, nie tylko przez gminę zrobiony, ale 
przez firmę ubezpieczeniową. Z takim też protokołem można, wydaje mi się, pojechać do 
agencji tak jak tu pan przewodniczący powiedział. Ewentualnie później odszukać resztę 
dokumentów.  
 
Agnieszka Gołdyn - Tym osobom, które nie mają takiego ubezpieczenia, taka pomoc 
byłaby bardziej adekwatna.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Zgodnie z prawem wszystkie budynki 
gospodarcze powinny być ubezpieczone. Wiemy, że rzeczywistość wygląda tak, że są 
nieubezpieczone. Prośba, żeby informacja dotarła.  
 
Iwona Ryszka - Chciałam taką sprawę poruszyć panie wójcie. W Sobkowicach przy 
posesji nr 19 rośnie wysoka, stara akacja. Kilka lat temu Energetyka wykonywała 
przycinanie gałęzi, żeby te gałęzie nie zawadzały o linię,  żeby nie dochodziło do jakichś 
zwarć, spięć, żeby nie było braków w dostawie prądu. W tej chwili ta akacja samoistnie 
chyli się w stronę tej linii energetycznej i ostatnie wiatry, które dość mocno wiały. Nie 
doszło do spięcia, ale dość blisko te gałęzie są tej linii energetycznej. Czy mógłby 
ewentualnie pracownik przyjechać, albo powiadomić Energetykę, żeby oni sami to 
sprawdzili, czy można ewentualnie przyciąć te gałęzie.   
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoada - Ja bardzo dziękuję za odkrzaczenie tej drogi gminnej 
w Lisowicach. Bardzo zapraszam, żeby zobaczyć. Inaczej to wygląda, inaczej się oddycha. 
Bezpieczeństwo teraz naprawdę jest zapewnione. Na przyszłość proszę, aby to mieć pod 
kontrolą i dbać o to, a tylko pytanie, bo tam zostały krzaki. Nie wiem, czy to tak do 
naturalnej utylizacji? 
 
Janina Gawlik - Panie wójcie mam wielką prośbę. W Piotrowicach na drodze w lesie na 
Stróże rolnicy nie mogą przejechać. Mam wielką prośbę, żeby skontaktować się z 
Nadleśnictwem, bo to na pewno jest Nadleśnictwa, żeby te gałęzie, te krzaki były 
poprzecinane. Ostatnio jechał ciągnik i dość dobrze się odrapał. Prosiłabym o udrożnienie 
tej drogi.  
 
Iwo Iwaszków - Mam prośbę do pana przewodniczącego, aby zapytał radcę prawnego o 
przybliżony chociaż okres oczekiwania na opinię. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zwrócę się  z tym zapytaniem do pana 
wójta jako do pracodawcy.  
 
Leon Barylak - Mam pytanie do pana wójta, kiedy będzie można na boisku 
wielofunkcyjnym trenować, bo jest zamknięte? Światło zostało zrobione.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Boisko wielofunkcyjne działa, z panem Jakubowskim 
ustalać. Grają na nim i nie ma żadnego problemu. Światło się świeci, bo już nawet 
miałem takie pytanie, dlaczego w nocy świecimy na boisku światło. Świecimy dlatego, bo 
jest to jednak inwestycja dość droga i jeżeli nie będzie się świecić to kamery nie będą 
działać. Jest monitoring pełny, lampy są energooszczędne. To duży koszt nie jest, ale 
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zdecydowaliśmy, że będzie się świeciło. Natomiast ćwiczą tam z panem Jakubowskim. 
Terminy ustalać, nie ma problemu. Lisowice krzaki - czekałem, kiedy pani radna się 
spyta. Też myślę co z nimi zrobić. Na wiosnę zobaczymy co, bo jest tego jednak dużo. 
800 m krzaków to jest dużo. Sądzę, że trochę tego opadnie i będzie mniej na wiosnę. 
Boję się, żeby czasem wiatr nie wywiewał na drogę, ale tam patrząc się na to, 
objeżdżając, raczej tego nie powinno być. Coś z tym będziemy musieli zrobić. Nie mamy 
maszyny takiej, żeby to ściąć na wióry tak jak to powiat robi. Wywożą gdzieś na polną 
drogę i utylizują, bo nie ma co z tym zrobić, ale o tym myślimy. Do Energetyki zgłosimy 
pani radna. Piotrowice - Stróże zgłosimy do Nadleśnictwa.  
 
Ryszard Pisarek - Mam takie zapytanie do pana wójta odnośnie oświetlenia, tych 
dodatkowych lamp, które miały być zamontowane w miejscowościach naszej gminy, w 
sołectwach. Czy została już ta umowa podpisana, czy Tauron będzie realizował? To jest 
jedno pytanie. Drugie zapytanie mam do pana skarbnika. Czy w ogóle pan zadowolony 
jest  z tego budżetu na 2017 r. , bo muszę Państwu powiedzieć szczerze, że ja jako radny 
zasmucam się, bo to dotyczy mojej komisji. Głośno to mówię. Nie tylko Piersno będzie 
zainteresowane tym, ale są zainteresowane inne miejscowości naszej gminy Kostomłoty. 
Jeżeli proszę Państwa my mamy dbać o drogi gminne to bardzo bym chciał, żeby 
poszanować to w budżecie. I szczególnie mam tutaj pretensje do przewodniczącej Komisji 
Rozwoju. Jestem też w tej komisji, muszę Państwu powiedzieć głośno, w tej komisji 
jestem, dlatego się sprzeciwiam. Nie będę oceniał pracy tej komisji. Muszę Państwu 
powiedzieć, że ta komisja zwie się Komisją Budżetową i Rozwoju naszej gminy. Nie widzę 
tego rozwoju w tym budżecie na 2017 r., pani przewodnicząca. I panie skarbniku mam 
takie zapytanie, czym to pokierowane i mówię to głośno, bo mam dane, a dane mówią. 
Jeżeli plan na 2016 r. na drogi publiczne gminne był 626.979, to plan na 2017 jest 
368.328,82. Czym to było podyktowane? To jest zapytanie do pana skarbnika. Dla mnie 
to jest troszeczkę dziwne. Proszę Państwa nie pozwolę sobie, jeszcze mam dwie kadencje 
i będę walczył nie tylko o chodnik w Piersnie. Przepraszam najmocniej, czy mam 
zakończyć tą sesję? Jako przewodniczący Prawa i Porządku mówię wszystkim sołtysom, 
że będę zabiegał, żeby opracować plan tej cywilizacji, bo muszę Państwu powiedzieć.  
Piersno będzie obchodzić 800-lecie w przyszłym roku, a chodnik nie był budowany nie 
tylko w Piersnie, ale też w waszych miejscowościach od pierwszej może wojny światowej. 
Dlatego przyrzekam tutaj, to jest takie moje przyrzeczenie na 2017 r. Sołtysom mówię, 
że przewodniczący prawa i porządku przedłoży panu przewodniczącemu rady program 
budowy chodników w miejscowościach. Nie Piersna, ale w całej gminie Kostomłoty. 
Trzymamy za kciuki, ale głosujmy jak trzymamy za kciuki, bo z tym głosowaniem to jest 
różnie. Dlatego te drogi publiczne gminne chciałbym, aby były traktowane tak jak drogi 
powiatowe. I ostatnie moje pytanie. Pan starosta musiał wyjechać, bo to jest końcówka 
roku. Pięknie się jedzie tą drogą powiatową do Kostomłot. Jak ja widzę te gałęzie 
pozostawione w rowach to wiadomo, że tutaj różne tajfuny działają, zagrażają 
bezpieczeństwu, dlatego też prośba do pana wójta. Ja nie wiem, czy to … jeszcze dzisiaj, 
czy jutro, ale żeby do 10 stycznia zanim przyjdą śniegi, żeby to zostało usunięte.  
 
Janina Gawlik - Żeby nie przedłużać. Panie przewodniczący Komisji Gospodarki. Jakby 
pan czytał budżet, to by pan zwrócił uwagę na rozwój. Perspektywy są naprawdę dobre, 
natomiast rozwój gminy nie polega na budowie chodnika w Piersnie. My mamy wyższe 
cele i wyższe priorytety. Uważam, że razem, wspólne komisje będziemy razem te 
szczytne cele realizować i będzie rozwój w gminie. Natomiast za Piersnem poprzez 
głosowanie na pewno się pochylimy. Jestem za chodnikiem w Piersnie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Podpisaliśmy umowę z Tauronem. Lampy mają być 
założone. W umowie jest do końca kwietnia, ale rozmawiałem z dyrektorem i mówił, że w 
ciągu 2 m-cy powinny być te 24 lampy dodatkowe. Ewentualnie jak gdzieś tam wypadną 
pojedyncze to ewentualnie też będą mieli to na uwadze, żeby w ramach tej umowy 
zamontować. Jeśli chodzi o budżet to musimy zabezpieczyć to co najpilniejsze. Jestem za 
tym, byśmy dużo więcej pracy zrobili, jak byśmy mieli większe dochody. Budżet ustalamy 
do dochodów. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W pracach nad budżetem wszyscy 
widzieliśmy, jakie są pozycje i można było ewentualnie wnioskować o zmiany. Wniosków 
dużo nie było. 
 
Grzegorz Żerelik - Ja mam pytanie, czy coś na strefie się zmieniło? Czy jest jakiś 
inwestor, może jakieś zapytania? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o strefę to odbył się przetarg 21 grudnia. 
Firma kupiła 5 ha na podstrefie. Ten cykl kupna był dość długi, ponieważ teraz musi 
Minister Rolnictwa wyrazić zgodę na sprzedaż. Trudno mi powiedzieć, bo akt notarialny 
nie został jeszcze podpisany. Na razie firma ma zamiary dość mocne i zobaczymy jak to 
wyjdzie. 5 ha działka została sprzedana. 
 
Marian Fita - Jaka firma? Wiadomo jaki cel? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Na razie nie rozmawiamy o firmie. Cel – jeżeli będzie coś z 
tego, to będzie duża hurtownia hydrauliczna (mają ok. 50 oddziałów w Polsce). Chcą 
zrobić tutaj główną siedzibę. Wstępnie była rozmowa, że do 10 tys. metrów sama hala i 
oprócz tego parkingi. Trudno powiedzieć w jakiej formie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Oczekujemy na zgodę ministra 
rolnictwa? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie. Przetarg się odbył. Formalności z ANR. Chodzi o 
podpisanie aktu notarialnego, bo kiedyś decydował Wrocław, teraz idzie z powrotem do 
ministerstwa, że ta firma wygrała itd. To jest ten cykl uzgodnień.  
 
Iwo Iwaszków - Chciałbym zapytać, na jakim etapie są ustalenia dotyczące budowy ronda 
koło stacji? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W tej chwili cały czas trwają rozmowy i spotkania. Teraz 
na początku stycznia będzie spotkanie robocze. Nie mamy uzgodnień z Orlenem. Te 
uzgodnienia są niezbędne, ponieważ w ogóle przebieg drogi ma być zmieniony i teraz 
kwestia finansowania tej inwestycji na etapie koncepcji. Pierwsza musi być koncepcja. 
Koncepcja musi być uzgodniona ze wszystkimi stronami. To trwa. Kwestia zmiany zarządu 
w spółkach, kwestia odpowiedzialności, kto za co odpowiada itd. Dyskutowaliśmy na 
pierwszym etapie z innymi osobami, teraz osoby się zmieniły. Trzeba było zacząć jeszcze 
raz rozmowy. Ale cały czas trwają rozmowy. Dziękuję bardzo szanownym radnym za 
zatwierdzenie budżetu. Postaram się go realizować zgodnie z założeniami, które Państwo 
żeście uchwalili. Wiadomo, że w ciągu roku, gdzie nam zostaną środki finansowe to 
będziemy wprowadzać nowe zadania i będziemy je realizować.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha, Radny Powiatowy Kazimierz Buba oraz  Przewodniczący 
Rady Gminy Mariusz Żałobniak złożyli życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia i 
Nowego Roku. 
 
Ad.17. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam sesję nr XXXI.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 8.00 do godzi. 9.39. 
 

 
 
 

Załącznik nr 1 
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S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                        
XXIX sesji w dniu 24 listopada 2016 r.  

XXX nadzwyczajnej sesji w dniu 8 grudnia 2016 r.  
 

1. Uchwała Nr XXIX/182/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 
rok 2016. 
Dochody budżetu gminy – 24.407.087,38 zł. 
Wydatki budżetu gminy – 26.200.367,93 zł. 
 

2. Uchwała Nr XXIX/183/16 w sprawie podatku od nieruchomości. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
 

3. Uchwała Nr XXIX/184/16 w sprawie opłaty targowej. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
 

4. Uchwała Nr XXIX/185/16 w sprawie uchwalenia: Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych gminy 
Kostomłoty na 2017 rok. 
Uchwała będzie realizowania w kolejnych latach. 
 

5. Uchwała Nr XXIX/186/16 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków na rok 2017. 
Uchwała będzie obowiązywać w roku 2017. 
 

6. Uchwała Nr XXIX/187/16 w sprawie wyrażanie zgody na zawarcie 
kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 
lat. 
Trwa procedura zawierania umów. 
 

7. Uchwała Nr XXIX/188/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Wójta Gminy Kostomłoty umowy na współfinansowanie zadania p.n. 
"Budowa ciągu pieszo - rowerowego relacji Zabłoto - Kostomłoty" i 
zabezpieczeniu na ten cel środków finansowych w budżecie Gminy 
Kostomłoty. 
Uchwała będzie realizowana  w kolejnych latach. 
 

8. Uchwała Nr XXX/189/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 
rok 2016. 
Dochody budżetu gminy – 24.487.524,87 zł. 
Wydatki budżetu gminy – 26.280.805,42 zł. 
 

9. Uchwała Nr XXX/190/16 w sprawie zmiany WPF Gminy Kostomłoty. 
       Uchwała będzie realizowana w latach 2016-2024. 

 
Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu (poz. 1-3, 7-9). 
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